
Сарни – наш великий дім 
У неділю, 5 серпня, місто відзначає 122-у річницю з дня заснування. Уже шостий рік 
громаду Сарн очолює Леонтій Ніколайчук. Тож сьогодні він – гість редакції 
«Сарненських новин» 
 

Робочі будні та вихідні дні міського голови переповнені багатьма 
справами. Враховуючи вік міста та стан господарства, як вдається 
розглянути всі питання, які турбують громаду, із розумінням громадян 
почергово їх вирішувати? 

Це на сьогодні головне для мене. Затверджуємо стратегічний план 
розвитку, поточні плани дій на підставі потреб, які висловлює громада, і 
враховуючи Фінансові можливості міського бюджету, крок за кроком вті-
люємо ці плани. 

Сьогодні, та і весь час, упродовж якого очолюю міську раду, шукаю 
шляхи об'єднання громади, у своїх зустрічах з аудиторією прагну знайти 
однодумців і залучити їх до співпраці. 

З якими питаннями впродовж останнього часу люди звертаються 
до міського голови? 

Якщо безпосередньо за останній тиждень - то біля 600 звернень 
стосувались ліквідації наслідків стихійного лиха. А якщо впродовж року, то 
найбільше їх було щодо виділення земельних ділянок під будівництво. 
Причин збільшення таких звернень є декілька, а основним вважаю те, що 
земля стала товаром, тобто придбала свою ціну, отримати ж її за рішенням 
міської ради можна безкоштовно. Це й підштовхує багатьох громадян 
ставати в чергу за наділом. 

Леонтію Сергійовичу, як міська рада співпрацює з підприємцями? 
Знаю просту істину, що підприємець чи бізнесмен це не «торба з грошима», 
а, по-перше, людина, яка багато працює, по-друге, це - твій союзник у реалі-
зації цілої низки соціальних проблем, таких як безробіття, зайнятості людей, 
створення добробуту тієї чи іншої сім'ї, твого виборця. Врешті-решт, це - 
потенційний інвестору розвиток міста. 

Щоб будувати свою політику відносин із бізнесом, необхідно 
керуватись саме такими підходами. Ще один момент, який для мене є 
принциповим, ставлення до підприємців з боку моєї команди. Воно має бути 
доброзичливим і виваженим. Моя команда розуміє чітко, що підприємець - 
це людина, яка тяжко працює і приносить місту користь. І тому треба 
створювати їм відповідні умови. 

У місті стрімко збільшується кількість торгових закладів, це 
приносить, мабуть, користь і громаді... 

- Виконком Сарненської міської ради приділяє значну увагу розвитку 
торгової мережі, підвищенню культурного обслуговування населення. 
Впродовж 2006- 2007 років у місті почали працювати 2 супермаркети, 17 
магазинів, 2 ресторани, 7 складів-магазинів, 29 відділів, 3 павільйони. 
Відкриття торгового закладу - це не просто розширення торгової мережі це й 
нові робочі місця, додаткові зручності покуттям і збільшення надходжень до 



міського бюджету. Торговельні організації приватні фірми та підприємці 
успішно запроваджують у практику обслуговування споживачів нові 
технології продажу товарів, створюють нормальні виробничо-побутові умови 
працівникам прилавку та відвідувачам. Сучасний інтер’єр приміщень, 
широкий асортимент товарів і страв, послуг, встановлення знижок, створення 
гарного настрою покупцям - основні пріоритети розвитку галузі. Відрадно й 
те, що торгівля орієнтується на продукцію вітчизняного товаровиробника. 
Щорічно до Дня міста проводимо виставку-продаж хлібобулочних і 
кондитерських виробів ВАТ «Сарненський хлібозавод», ВТФ «Здоба», КП 
«Комбінат громадського харчування РСС». На сьогодні працівники торгівлі 
зробили чималий внесок і в благоустрій міста. 

У місті проживає багато молоді. Як міська рада вирішує їх 
проблеми? 

Міська рада повсякчас підтримує молодь і в спортивному, і в 
культурно-масовому, і у виховному спрямуванні. Маємо свої підходи, тому й 
такі вагомі результати показують учасники спортивних змагань ФСК «Повір 
у себе», юні аматори клубу «Юність», танцюристи гурту «Журавка». Це, 
вважаю, дуже правильно, адже за своє майбутнє повинні дбати самі. У 
Сарнах для юнаків І дівчат є також можливість здобути фах у вищій школі 
(міжнародний університет розвитку людини «Україна», ВПУ-22, педколедж), 
що зручно багатьом родинам, які не можуть відправити на навчання дитину 
до іншого міста. 

-Жителям Сарн, мабуть, цікаво було б дізнатися й про роботи з 
благоустрою міста та виконання інших програм, важливих для 
життєдіяльності громади. 

- Відрадно, що зросли доходи загального фонду бюджету міста на 339,3 
тис. грн., або на 104,6% і власні надходження на 897,1 тис. грн. проти 
минулого року, але разом з тим ростуть і видатки, збільшується мінімальна 
заробітна плата персоналу дошкільних закладів, росте плата за енергоносії, 
збільшуються ціни, на харчування. А це означає, що можемо забезпечити 
тільки захищені статті. На сьогодні не вистачає коштів на проведення 
капітального та поточного ремонтів садків, забезпечення ігрового середови-
ща дошкільнят. Більше 200 дітей потребують влаштування в дошкільні 
навчальні заклади. То ж піднімаємо питання про виготовлення проектно-
кошторисної документації на будівництво школи та дитячого садка в 
колишньому с. Сарни. Але попри всі негаразди виконавчий комітет міської 
ради разом з депутатським корпусом докладають максимум зусиль для того, 
щоб забезпечити безперебійне функціонування дошкільних закладів з 
дотриманням усіх вимог і створення умов для здобуття дітьми дошкільної 
освіти весь рік. 
У швидкому темпі йде розвиток міста за рахунок власних надходжень, а саме 
від продажу земель несільськогосподарського призначення та відчуження 
майна. За минулий рік вони становили  2602,4 тис. грн.., у 2007році плануємо 
отримати коштів у бюджет розвитку 2170 тис. грн. Їх направляємо на 
будівництво а реконструкцію теплових і каналізаційних мережі. Крім того, 



тільки за перше півріччя ц.р. провели реконструкцію трьох житлових 
будинків по вул. Пушкіна, Набережній і Бєлгородській. 

Стрімко іде будівництво автономних котелень дошкільних закладів, на 
сьогодні уже 5 дитячих садків мають своє автономне опалення. 

На сьогодні дуже гостро стоїть питання повноважень і відповідальності 
органів місцевого самоврядування за роботу комунальних підприємств міста. 
Найболючішим є погодження та затвердження тарифів на послуги, що 
надаються населенню та іншим споживачам. Органи місцевого 
самоврядування нині наділені повноваженнями та не забезпечені фінансовим 
і кадровим потенціалом. Зростання цін зумовлює перегляд тарифів, що 
впливає на соціальну напругу в місті, і як результат, є зростання боргів спо-
живачів перед підприємствами, що надають послуги. 

Сподіваюсь на розуміння та підтримку з боку держави у вирішенні тих 
проблем, що сьогодні є на рівні органів місцевого самоврядування, задля 
здійснення гарантованої державою реальної здатності територіальної грома-
ди вирішувати питання місцевого значення. 

Що ж до благоустрою, то впродовж 2006-2007 років перевагу надавали 
в першу чергу санітарній очистці міста, озелененню, проведенню ямкового 
ремонту вулиць з твердим покриттям, ліквідації стихійних смітників, 
утриманню в належному стані пам'ятних місць і знаків, територій масового 
відпочинку людей, обслуговуванню вуличного освітлення. 
Дієвіше в цьому році працюють колективи КП «Трудівник» і «Еко- сервіс». 
Але хочу закликати громадян міста до бережного ставлення до майна, усього 
того, що нас оточує. Маємо всі відчути, що місто - наш великий дім, ми - 
одна родина і дуже хочеться бачити його охайним, гарним, привабливим. 
Місто молоде, але має славну історію, багатьох визначних особистостей і 
нехай завтра наші нащадки і про нас скажуть, що ми робили добру справу, 
нехай цей паркан простоїть довго, нехай клумба розквітає кілька літ поспіль, 
а не лише один сезон. Дуже прикро спостерігати, як рука непослуху шкодить 
спільному майну. 

Щорічно в місті проводимо також акції з благоустрою із залученням 
громадськості. Ось і нині до Дня міста оголосили місячник благоустрою та 
конкурс на найкраще підприємство, заклад, садибу, керівники чи власники 
яких належно утримують прилеглі території та будівлі, покращують 
художню та естетичну виразність міста, його особливість, на кращу 
«квіткову стрічку» біля будинку та закладу. Переможців назвемо на 
урочистостях, що відбудуться в неділю. 

Наше невеличке місто, як і багато інших міст і містечок в Україні, живе 
своїм життям. І міська влада намагається, всіляко – підтримуючи починання 
своїх мешканців, зробити місто таким, яким хочемо його бачити. Адже 
тільки в тісній співпраці міської влади та жителів міста зможемо покращити 
наше життя. 

В. Бондаренко 
 


